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RSS.0012.4.34.2021 

Protokół Nr 34/21 
z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich w dniu 13 października 2021 roku 
 
Porządek obrad: 
1. Ocena stanu i funkcjonowanie targowiska miejskiego oraz przyległego 

parkingu. 
2. Sprawy bieżące. 
3. Sprawy mieszkaniowe. 

 

Ad.2 
Pan Tomasz Miela przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości. Poinformował, że zgodnie z komunikatem 
GUS nastąpił wzrost cen o 3,6% i w związku z tym stawki zostały podniesione 
właśnie o tę wysokość.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała o ile wzrosła stawka 
od budynków mieszkalnych? 
Pan Tomasz Miela odpowiedział, że o 4 gr. Dodał, że jeżeli podniesiemy stawki 
to dochód z tytułu podatków powinien wzrosnąć o około 350 tys. zł. 
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała, czy podejmowane są 
działania, aby zwiększyć ściągalność podatków? 
Pan Tomasz Miela odpowiedział, że wysyłane są na bieżąco upomnienia i tytuły 
wykonawcze. Zaznaczył, że w ostatnim czasie zmieniły się przepisy i tytuły 
wykonawcze wysyłane są elektronicznie.  
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że często wystawiane są 
tytuły wykonawcze, a urząd skarbowy przysyła informację o niemożności 
ściągnięcia tych należności.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że podniesiemy podatki i znowu będą płacili 
Ci co płacą zawsze, a Ci co nie płacili nadal nie będą płacili.  
Radna Marzena Podeszwa powiedziała, że urzędy skarbowe przesyłają do 
banku zajęcie i z rachunków klientów ściągane są należności. 
Radny Rafał Kotwica powiedział, że firma, która już nie działa, tylko ma teren 
nigdy nie zapłaci nam już tych należności. 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że zdarza się, że czasem 
po latach otrzymujemy pieniądze.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała czy można jeszcze coś 
zrobić, aby zwiększyć ściągalność podatków? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że od jakiegoś czasu 
kierownik wychodzi z propozycją zatrudnienia osoby, która będzie 
kontrolowała, ponieważ nie wszyscy wpisują w deklaracjach prawdę. 
Radny Rafał Kotwica zapytał, czy my jako urząd możemy daną osobę wpisać do 
Krajowego Rejestru Długów?  
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że kiedyś zaległości  
w podatkach nie pozwalały na to. 
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Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 0 
 

Pan Tomasz Miela przedstawił projekt uchwały uchylającej uchwałę  
Nr XXVI/250/20 Rady Miejskiej w Sobótce z dnia 29 października 2020 r.  
w sprawie opłaty od posiadania psów. Dodał, że nie ma rejestru na którym 
można byłoby się oprzeć podczas pobierania tej opłaty, co utrudnia jej 
ściągalność.  
Radny Rafał Kotwica zapytał ile wynosi dochód z tej opłaty? 
Pan Tomasz Miela odpowiedział, że około 2 tysięcy. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 0 
 

Pan Tomasz Miela przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej. 
Dodał, że stawka wzrosła również o 3,6%. Zaznaczył, że opłata jest pobierana 
dopiero od drugiej rozpoczętej doby. Poinformował, że w tym roku ze względu 
na covid ściągalność tej opłaty wynosi 0.  
Radny Rafał Kotwica powiedział, że właściciele hoteli nie są zainteresowani 
tym, aby tę opłatę pobierać. Powiedział, że może warto byłoby porozmawiać  
z właścicielami hoteli, aby pewne rzeczy im uzmysłowić.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 0 
 

Pan Tomasz Miela przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 
Dodał, że stawki pozostają na takim samym poziomie, oprócz stawki 
maksymalnej, która wzrasta o około 20 zł.  
Radny Rafał Kotwica zapytał których miejsc na naszym targowisku jest 
najwięcej? 
Pan Grzegorz Białczak Dyrektor ZGKiM „Ślęża” odpowiedział, że najwięcej jest 
stoisk 3m2 i 6m2. 
Pani Katarzyna Borowska zaznaczyła, że stoiska mają różne głębokości. 
Przypomniała, że w tym roku pobieranie opłaty targowej zostało zawieszone.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG dodała, że budżet państwa 
rekompensuje nam niepobieranie tej opłaty. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 0 
 

Pan Tomasz Miela przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, 
na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 
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wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Dodał, że stawka za 
ryczałt wzrosła około 10 zł rocznie.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 0 
 

Pan Tomasz Miela przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru metod 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawek tych 
opłat. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że jeżeli chodzi o metodę to jest ona taka sama  
i stawka jest od osoby, ponieważ jest to najbardziej sprawiedliwa metoda. 
Poinformował, że jeżeli nie dokonalibyśmy teraz zmiany obecnych stawek to  
w przyszłym roku zabraknie 1,5 mln. zł.  
Radny Rafał Kotwica zapytał ile osób zgłosiło chęć kompostowania? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że 771 mieszkańców. Poinformował, że ich 
propozycja to podniesienie stawki do wysokości 30 zł wieś, 33 zł miasto. 
Zaznaczył, że w momencie kiedy wzrosną koszty energii i inne składowe 
przedstawiane dzisiaj kalkulacje nie będą aktualne i kwota, jaką trzeba będzie 
dołożyć z budżetu będzie znacznie wyższa. Dodał, że ta kalkulacja zakłada 
również, że wszyscy za te śmieci zapłacą.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że w tym roku do 
odpadów musimy dołożyć około 1.400.000 zł. 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG wyjaśniła, że to jak będzie wyglądało 
to faktycznie znajdzie się w sprawozdaniu z wykonania budżetu składanym do 
31 marca, ponieważ wówczas będziemy znali realne wydatki i realne dochody.  
Radna Marzena Podeszwa zapytała, czy mamy wiedzę na temat podwyżek  
w gminach ościennych?  
Pan Tomasz Miela odpowiedział, że np. w Marcinowicach od domów 
jednorodzinnych jest 35 zł, a przy wielorodzinnych 30 zł.  
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG poinformowała, że Kudowa ma stawkę 
36 zł.  
Pan Jakub Zawada zaznaczył, że każda gmina ma inny system zbierania 
odpadów. Dodał, że nasz PSZOK otwarty jest nawet w sobotę. 
Radna Marzena Podeszwa zapytała, co dzieje się w temacie firm pakujących  
w plastik? 
Pan Jakub Zawada powiedziała, że jeżeli mają jakieś sygnały o podrzucaniu 
odpadów to od razu reagują.  
Radna Edyta Hajdamowicz zapytała dlaczego stawka opłaty między miastem  
i wsią się różni? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że na terenach wiejskich odpady wywożone 
są raz na 2 tygodnie, a w mieście co tydzień, ponieważ ustawa mówi, że  
w pewnych okresach roku z nieruchomości wielorodzinnych odpady muszą być 
wywożone co tydzień. Dodał, że nieruchomości wielorodzinne na terenie 
miasta są tak rozproszone, że wydzielenie ich do innej częstotliwości odbioru 
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jest trudne i nieopłacalne.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że chciałaby, aby ta sprawa poruszona 
została również na Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa.  
Pan Jakub Zawada poinformował, że ustawa o utrzymaniu czystości tak się 
zmieniła, że Rada będzie musiała od teraz podejmować uchwałę o dopłacie do 
systemu.  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz zwrócił uwagę na galopujące podwyżki 
wszystkiego.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że 2 tygodnie temu nastąpiło otwarcie ofert  
w przetargu na zakup energii elektrycznej i ze stawki 36 gr mamy stawkę 61 gr. 
Zwrócił uwagę jak to zwiększy koszty gminy i jednostek podległych.  
Pan Grzegorz Białczak Dyrektor ZGKiM „Ślęża” powiedział, że w przypadku ich 
zakładu to jest pół miliona złotych. Dodał, że mają co dopiero zatwierdzone 
taryfy i przystąpili do powtórnego ich przeliczenia. 
Radny Rafał Kotwica zapytał jak wyglądałaby sytuacja przy podniesieniu stawki 
o 4 zł? Zapytał, czy nie można dokonać jakiś zmian przy częstotliwości odbioru 
odpadów? Dodał, że miasto płaci tylko 3 złote więcej, a częstotliwość ma dwa 
razy większą.  
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że teren miasta to powierzchnia zwarta, a teren 
wiejski jest bardziej rozproszony, co zwiększa koszty. 
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler – Łeńska powiedziała, że można się również 
zastanowić nad tym w jaki sposób ograniczyć ilość odpadów bio. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że jego zdaniem jedyne rozwiązanie to takie, że 
jako gmina nie mamy obowiązku zapewniania pojemników i worków. Dodał, że 
aktualnie poziom odpadów bio nie rośnie już tak lawinowo jak kilka lat temu. 
Poinformował o tym, że ze względu na nieosiągnięcie określonych poziomów 
odzysku zgodnie z ustawą czekamy na karę z Urzędu Marszałkowskiego.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały (stawki 30 zł wieś, 33 zł miasto) 
Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 0 
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie przejęcia przez 
Burmistrza MiG Sobótka zadania zarządzania odcinkami publicznych dróg 
powiatowych w miejscowości Sobótka w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 
Dodał, że dotyczy to dróg na których realizowane będą ścieżki rowerowe. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 0 
 

Ad. 1 
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że otrzymali 
informację na temat funkcjonowania targowiska. Zapytała Radnych czy mają 
jakieś pytania? 
Radny Andrzej Kociński powiedział, że w piśmie wymieniono 4 pozycje 
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wskazujące jakie koszty stałe ponosi zakład w związku z administrowaniem 
targowiskiem, natomiast w tabeli tych pozycji jest 5. Zapytał, co kryje się pod 
kosztami administracji? Zwrócił uwagę na wysokie koszty związane  
z wynagrodzeniem pracownika. 
Pani Katarzyna Borowska odpowiedziała, że to zapewne koszty pośrednie. 
Radny Andrzej Kociński zapytał dlaczego w takim razie jest rozbieżność 
pomiędzy treścią pisma, a tabelą? 
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała, kto będzie pokrywał 
różnicę pomiędzy kosztami, a przychodami? 
Pani Katarzyna Borowska powiedziała, że podejrzewa, że różnica zostanie 
pokryta z innych działów.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że Pani Kasia zapisze te 
uwagi i na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa zakład 
odpowie na zadane pytania.  
Pani Katarzyna Borowska wyjaśniła, że liczba zawartych umów rezerwacyjnych 
nie jest jednoznaczna z liczbą zarezerwowanych stoisk, ponieważ czasem 
umowa rezerwacyjna opiewa na więcej niż jedno stoisko. Dodała, że teraz jest 
bardziej tendencja składania rezygnacji. 
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że chryzantemy można byłoby sprzedawać 
np. na parkingu przy ŚOSiR.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poprosiła o rozeznanie kosztów 
wykupu kontenerów, ponieważ ich dzierżawa generuje duże koszty. Zwróciła 
uwagę na bezpieczeństwo na obecnym parkingu. Dodała, że jest tam duże 
zagęszczenie ze względu na prowadzoną inwestycję oraz budowę ścieżek 
rowerowych. Zapytała, czy na górnym parkingu obecnie nie są pobierane 
opłaty? 
Pan Wojciech Kacperski Dyrektor ŚOSiR odpowiedział, że opłaty pobierane są 
tylko w niedzielę, a w sobotę już nie. Dodał, że opłata od 1 września wzrosła do 
10 zł i planowane dochody raczej zostaną wykonane. Powiedział, że na pewno 
zrobi się problem, gdy budowane mieszkania zostaną oddane do użytku 
(powstanie 11 nowych budynków). 
 

Ad. 2 
Pan Jakub Zawada poinformował, że chcieliby wprowadzić do budżetu wykup 
sieci kanalizacji sanitarnej w obrębie ulicy Nasturcjowej (koszt 5 tys. zł). Dodał, 
że inwestor sam wybudował odcinek tej sieci i chce ją przekazać gminie. 
Zaznaczył, że sieć ta może później posłużyć do dociągnięcia kanalizacji do 
naszych działek.  
Radny Rafał Kotwica zapytał, czy mamy pewność, że ta sieć jest dobrze 
zrobiona.  
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że osoba przedstawiła dokumenty 
poświadczające odbiory. Poinformował, że druga zmiana dotyczy  
ul. Zmorskiego, ponieważ nie udało nam się porozumieć z wykonawcą tego 
zadania w sprawie anektowania umowy w związku z remontem przejazdu 
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kolejowego (ulic pobocznych ze względu na koszty na pewno nie uda się 
wykonać). Zaznaczył, że wykonawca wyraźnie powiedział, że patrząc co się 
dzieje na rynku nie wykona robót dodatkowych po cenach, które pierwotnie 
zaproponował do przetargu. Poinformował, że zadanie to zostało wstępnie 
wycenione na kwotę 100 tys. zł netto. Powiedział, że aby w ogóle rozmawiać z 
wykonawcami musimy mieć zabezpieczone środki w budżecie.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała skąd zostaną 
przesunięte te środki? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że ze środków 
zabezpieczonych na tej inwestycji. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionych 
dwóch zmian do budżetu 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 0 
 

Ad. 3 
Sprawy mieszkaniowe – protokół ZGKiM „Ślęża”. 
 
 
 

Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 
Agata Rekść       Danuta Szczęch - Drozd 


